



Prime Minister Harper and President Fox's remarks after bilateral meeting

Event - Mexico - March 30 2006 - 14:30 pm - 10:53 minutes

VINCENTE FOX (President of Mexico): (Speaking Spanish)

TR. HON. STEPHEN HARPER: (Premier ministre du Canada): Merci, thank you President Fox. Merci, M. le Président. Premièrement, je voudrais dire encore mes remerciements pour la bienvenue au Mexique, et surtout comme j'ai dit au commencement de cette réunion, c'est un honneur pour moi d'être ici avec vous et avec un président de Mexique qui a donné pour l'ALÉNA et pour l'Amérique du Nord et nos relations bilatérales un leadership sans précédent, mais mes seuls regrets, c'est cette réunion trilatérale seront la finale pour nous, mais comme j'ai dit, c'est un honneur d'être ici et de...de donner reconnaissance au leadership que vous avez donné à nos relations.

Nous avons discuté plusieurs choses. Nous avons discuté des propositions du Mexique sur une, sur des engagements énergétiques

dans l'hémisphère. Aussi, nous avons discuté des possibilités pour des travailleurs mexicains pour dans l'économie canadienne et nos officiers vont examiner ces propositions. Nous allons proposer, il y a un désir d'encourager le partenariat de la sécurité et de la prospérité entre pas seulement les trois pays mais le partenariat entre le Canada et le Mexique. Nous encouragerons une réunion cette année de nos, de certains de nos présidents des universités pour examiner plusieurs dossiers aussi. J'attends avec impatience une réunion entre les ministres de Défense nationale de nos deux pays cette année et le développement d'un groupe de travail sur la sécurité bilatérale.

I'll repeat all of that. First of all, thank you, President Fox for your hospitality, for inviting me. It is a tremendous honour to be here with President Fox. I know this is his last trilateral. He has provided not just to Canada-Mexican relations but to relations between our three North American countries an unprecedented leadership that I think bodes well for the continent in the long term, and I thank him for that. My only regret is that we won't have another trilateral, but certainly hopeful that we'll have productive relationships with the President's successors.

President Fox raised with us a couple of issues, his government's proposals for a greater energy engagement in Central America and also

possibilities for Mexican Workers in the Canadian economy. I said that I have asked my officials to look at some of these proposals, and we will do that. We also discussed how to develop the Canada-Mexico partnership. We're committed to seeing trade increase by 50 percent from now to 2010. We want to see an initiative take place among our post-secondary institutions, where some of our university presidents will meet in the coming year to discuss a range of issues that are of mutual concern and also looking forward to a meeting of our respective defence people, General...excuse me, General...Vega, General Vega and Gordon O'Connor will be establishing a bilateral security working group and we look forward to that initiative as well. Thank you very much once again, and I'll turn it back over to you, Mr. President.

VINCENTE FOX: (Speaking Spanish)

- 30 -